
Protokół Nr …/2022 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego, Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej, Turystyki oraz Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich 

z dnia 21 marca 2022 r. 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonych list obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Przyjęcie protokołu Komisji z dnia 22.11.2021 r.  

4. Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2022– 2037 

2) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2022 roku 

3) przyjęcia Programu osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” w Gminie Gołdap na rok 2022 

4) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Gołdap na rok 2022 

5) nadania  nazwy ulicy w mieście Gołdap (nr. ew. 1998) 

6) nadania  nazwy ulicy w mieście Gołdap (nr. ew. 1993) 

7) nadania  nazwy ulicy w mieście Gołdap ( nr. ew.2017,  2011 i 2006) 

8) uchylenia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia  zmiany  miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej, 

Podstrefy Gołdap, położonego na południowy -wschód od ulicy Ekonomicznej w Niedrzwicy 

9) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru 

położonego na zachód od ul. Gumbińskiej w obrębie ewidencyjnym Bałupiany 

10) wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników 

oraz uchwalenia regulaminu prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników  

i ich domowników na wyznaczonym miejscu 

11) ustalenia opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych i Domu Przedpogrzebowego na terenie              

Gminy Gołdap 

12) rozpatrzenie petycji z dnia 22 lutego 2022 r.  

5. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska  

i Publicznego Pani Zofia Syperek.  

Powitała członków komisji, pracowników Urzędu, przybyłych gości i media.  

 

Do pkt 2  

 Przewodnicząca Pani Zofia Syperek przedstawiła porządek posiedzenia. 

 Do porządku uwag nie zgłoszono.  

Do pkt 3 

Przewodnicząca Pani Zofia Syperek zapytała, czy członkowie Komisji mają uwagi do przesłanego 

protokołu Komisji z dnia 22.11.2021 r.  

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu Komisji z dnia 

22.11.2021 r.  

Komisje w głosowaniu jawnym przyjęły protokół z dnia 22.11.2021 r.  

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

Do pkt 4 

1) i 2) 

Przewodnicząca Pani Zofia Syperek zwróciła się do Skarbnik Gminy Pani Edyty Białek o przedstawienie 

projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2022– 2037 

oraz projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2022 roku. 



 Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że proponuje się zmiany w planie dochodów.  

W rozdziale 60004 „Lokalny transport zbiorowy” dokonuje się zmiany klasyfikacji budżetowej. W rozdziale 

60016 „Drogi publiczne gminne” na wniosek Kierownika Wydziału WIK dokonuje się zwiększenia w planie 

dochodów o kwotę 9.82,18 zł w związku z odszkodowaniem za uszkodzone mienie – uszkodzone bariery 

mostowe w miejscowości Jany oraz odszkodowanie za uszkodzony znak drogowy przy ul. Oleckiej  

w Gołdapi. W rozdziale 75023 „Urzędy Gmin” na wniosek Kierownika Wydziału WA dokonuje  

się zwiększenia w planie dochodów o kwotę 1.474.,11 zł w związku z odszkodowaniem za uszkodzone 

mienie – dach na garażu przy ul. Bagiennej. W rozdziale 75095 „Pozostała działalność” dokonuje  

się zwiększenia w planie dochodów o kwotę 600.540,00 zł w związku z pozyskaniem dofinansowania  

z Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020, Oś Priorytetowa V Rozwój cyfrowy JST oraz 

wzmocnienie cyfrowej odporności na zagrożenia REACT-EU, działanie 5.1 Rozwój cyfrowy JST oraz 

wzmocnienie cyfrowej odporności na zagrożenia dotycząca realizacji projektu grantowego „Cyfrowa Gmina. 

W rozdziale 75412 „Ochotnicze straże pożarne” na wniosek Kierownika Wydziału WA dokonuje  

się zwiększenia w planie dochodów o kwotę 8.000,00 zł w związku z odszkodowaniem za uszkodzone 

mienie – remiza Ochotniczej Straży Pożarnej w Górnem. W rozdziale 75801 „Część oświatowa subwencji 

ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego” na podstawie pisma Ministra Finansów dokonuje  

się zwiększenia w planie dochodów o kwotę 68.145,00 zł z przeznaczeniem na wsparcie szkół w zakresie 

zorganizowania dodatkowych zajęć specjalistycznych z zakresu pomocy psychologiczno-pedagogicznej.  

W rozdziale 80195 „Pozostała działalność” na wniosek Kierownika Wydziału OSS dokonuje się zwiększenia 

w planie dochodów o kwotę 2.656.137,00 zł w związku z otrzymaniem przez Gminę Gołdap środków  

na realizację projektu „Cyfrowa Gmina” – wsparcie dzieci z rodzin pegeerowskich w rozwoju cyfrowym – 

Granty PPGR realizowane w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020.  

W rozdziale 85295 „Pozostała działalność” na podstawie informacji Wojewody Warmińsko-Mazurskiego 

dokonuje się zwiększenia w planie dochodów o kwotę 20.000,00 zł - środki przeznaczone zostały  

na realizację programu „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022. W rozdziale 90005 „Ochrona powietrza 

atmosferycznego i klimatu” na wniosek Kierownika Wydziału GPO dokonuje się zwiększenia w planie 

dochodów o kwotę 21.000,00 zł w związku z podpisanym porozumieniem między WFOŚIGW a Gminą 

Gołdap- z przeznaczeniem na realizację programu „Czyste Powietrze”. W rozdziale 90015 „Oświetlenie ulic, 

placów i dróg” na wniosek Kierownika Wydziału WIK dokonuje się zwiększenia w planie dochodów  

o kwotę 5.751,79 zł w związku z odszkodowaniem za uszkodzone mienie – infrastruktura oświetlenia 

drogowego w miejscowości Skocze. Plan dochodów zwiększa się per saldo o kwotę 3.390.870,08 zł. 

ZMIANY W PLANIE WYDATKÓW W rozdziale 02001 „Gospodarka leśna”, w rozdziale 70005 

„Gospodarka gruntami i nieruchomościami” na wniosek Kierownika Wydziału GPO dokonuje się przesunięć 

w planie wydatków o kwotę 366,62 zł dostosowując plan do rzeczywistych potrzeb (240,00 zł  

z przeznaczeniem na opłatę podatku od nieruchomości, 126,62 z przeznaczeniem na opłatę podatku leśnego). 

W rozdziale 60016 „Drogi publiczne gminne” na wniosek Kierownika Wydziału WIK dokonuje  

się zwiększenia w planie wydatków o kwotę 9.82,18 zł w związku z odszkodowaniem za uszkodzone mienie 

– uszkodzone bariery mostowe w miejscowości Jany oraz odszkodowanie za uszkodzony znak drogowy przy 

ul. Oleckiej w Gołdapi. W rozdziale 60019 „Płatne parkowanie” na wniosek Kierownika Wydziału WIK 

dokonuje się przesunięcia w planie wydatków między §§ o kwotę 12.000,00 zł dostosowując plan 

klasyfikacji budżetowej do rzeczywistych potrzeb. W rozdziale 75023 „Urzędy Gmin” na wniosek 

Kierownika Wydziału WA dokonuje się zwiększenia w planie wydatków o kwotę 1.474.,11 zł w związku  

z odszkodowaniem za uszkodzone mienie – dach na garażu przy ul. Bagiennej. W rozdziale 75095 

„Pozostała działalność” dokonuje się zwiększenia w planie wydatków o kwotę 600.540,00 zł w związku  

z pozyskaniem dofinansowania z Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020,  

Oś Priorytetowa V Rozwój cyfrowy JST oraz wzmocnienie cyfrowej odporności na zagrożenia REACT-EU, 

działanie 5.1 Rozwój cyfrowy JST oraz wzmocnienie cyfrowej odporności na zagrożenia dotycząca 

realizacji projektu grantowego „Cyfrowa Gmina. W rozdziale 75412 „Ochotnicze straże pożarne”  

na wniosek Kierownika Wydziału WA dokonuje się zwiększenia w planie wydatków o kwotę 8.000,00 zł  

w związku z odszkodowaniem za uszkodzone mienie – remiza Ochotniczej Straży Pożarnej w Górnem.  

W rozdziale 80101 „Szkoły podstawowe” na podstawie pisma Ministra Finansów dokonuje się zwiększenia 

w planie wydatków o kwotę 68.145,00 zł z przeznaczeniem na wsparcie szkół w zakresie zorganizowania 

dodatkowych zajęć specjalistycznych z zakresu pomocy psychologiczno-pedagogicznej. Dodatkowo  

na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 1 w Gołdapi dokonuje się przesunięcia między §§ o kwotę 

207,61 zł na realizacje inwestycji z roku 2021 pn." Likwidacja barier architektonicznych..." 

współfinansowanych ze środków PFRON. Jest to korekta proporcji finansowania. W rozdziale 80113 

„Dowożenie uczniów do szkół” na wniosek Kierownika Wydziału OSS dokonuje się przesunięcia między  

§§ o kwotę 4.500,00 zł dostosowując plan do klasyfikacji budżetowej oraz rzeczywistych potrzeb.  

W rozdziale 80195 „Pozostała działalność” na wniosek Kierownika Wydziału OSS dokonuje się zwiększenia 



w planie wydatków o kwotę 2.656.137,00 zł w związku z otrzymaniem przez Gminę Gołdap środków  

na realizację projektu „Cyfrowa Gmina” – wsparcie dzieci z rodzin pegeerowskich w rozwoju cyfrowym – 

Granty PPGR realizowane w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020.  

W rozdziale 85219 „Ośrodki pomocy społecznej” na wniosek Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Gołdapi dokonuje się zwiększenia w planie wydatków o kwotę 2.625,00 zł z przeznaczeniem na wydanie 

zaświadczeń osobom fizycznym o wysokości przeciętnego miesięcznego dochodu przypadającego  

na jednego członka gospodarstwa domowego, które złożyły wniosek o dofinansowanie z WFOŚIGW – 

realizacja zadania „Czyste powietrze”. Źródłem pokrycia są przychody – środki, które Gmina Gołdap 

otrzymała na podstawie zawartego porozumienia w roku 2021 (porozumienie z Wojewódzkim Funduszem 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w sprawie realizacji programu „Czyste powietrze”). W rozdziale 85228 

„Usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze” na wniosek Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 

dokonuje się przesunięcia między o kwotę 8.500,00 zł dostosowując do klasyfikacji budżetowej oraz 

rzeczywistych potrzeb. W rozdziale 85295 „Pozostała działalność” na podstawie informacji Wojewody 

Warmińsko-Mazurskiego dokonuje się zwiększenia w planie wydatków o kwotę 20.000,00 zł - środki 

przeznaczone zostały na realizację programu „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022. W rozdziale 90005 

„Ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu” na wniosek Kierownika Wydziału GPO dokonuje się 

zwiększenia w planie wydatków o kwotę 21.000,00 zł w związku z podpisanym porozumieniem między 

WFOŚIGW a Gminą Gołdap- z przeznaczeniem na realizację programu „Czyste Powietrze”. W rozdziale 

90095 „Pozostała działalność” na wniosek Kierownika Wydziału WIK dokonuje się zwiększenia w planie 

wydatków o kwotę 5.751,79 zł w związku z odszkodowaniem za uszkodzone mienie – infrastruktura 

oświetlenia drogowego w miejscowości Skocze. Proponuje się zmiany w planie przychodów. Zwiększa  

się plan przychodów o kwotę 2.625,00 zł (uzasadnienie w proponowanych zmianach w planie wydatków); - 

zwiększa się plan przychodów o kwotę 50.000,00 zł w związku z udzieleniem pożyczki Fundacji Rozwoju 

Regionu Gołdap. Tym samym dodaje się zapis w treści uchwały: „Upoważnia się Burmistrza Gołdapi  

do udzielania z budżetu Gminy Gołdap w 2022 roku pożyczek do kwoty 50.000,00 zł”. Proponuje  

się udzielenia pożyczki na wniosek FRRG z przeznaczeniem na realizację przedsięwzięcia pn.: „Gołdap  

w krainie EGO miejscem zdrowego i aktywnego stylu życia”. Zadanie zostanie zrealizowane na podstawie 

umowy zawartej pomiędzy fundacja, a Zarządem Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Szacowana 

wartość zadania to 46.981,00 zł i jest w 100% finansowana ze środków zewnętrznych. Operacja składała się 

będzie z następujących elementów: 1) Impreza pod nazwą ,,Gołdap na zdrowie". Wydarzenie zorganizowane 

zostanie wiosną 2022 roku w Gołdapi na terenie dzielnicy uzdrowiskowej. Impreza jednodniowa,  

8 godzinna. Ogólnodostępna, bezpłatna, skierowana do mieszkańców obszaru EGO i odwiedzających  

go turystów. Działania w programie skierowane będą do różnych grup wiekowych, ze szczególnym 

uwzględnieniem seniorów oraz dzieci. Specjalne programy ćwiczeń dla osób starszych ujęte będą  

w zajęciach prowadzonych przez instruktorów. Blok gier i zabaw ruchowych skierowany będzie do rodzin  

z dziećmi. W programie planuje się otwarte, ogólnodostępne zajęcia z instruktorem na zewnętrznej siłowni, 

zajęcia z instruktorem zumby, zajęcia z instruktorem jogi, aerobik na powietrzu. Wspólne gry i zabawy 

ruchowe integrujące mieszkańców. Odbędzie się otwarta prelekcja na temat ,,Woda źródłem życia" oraz  

na temat ,,Pszczoła w środowisku i życiu człowieka. Zdrowotne właściwości produktów pszczelich". 

Podczas imprezy oprócz prowadzonych zajęć i wykładów zorganizowane będą stoiska promujące lokalne 

produkty. Zaproszone zostaną podmioty związane z branżą turystyczną i zdrowotną z obszaru EGO.  

W ramach wydarzenia wystawi się również wnioskodawca. W tym celu Fundacja zaplanowała zakup 

zestawu namiotowego z wyposażeniem. Na stoisku prowadzona będzie promocja potencjału turystycznego  

i uzdrowiskowego Gołdapi. Zaplanowano zakup gadżetów promocyjnych związanych ze zdrowiem, 

sportem, rekreacją. Materiały będą dystrybuowane bezpłatnie uczestnikom imprezy, biorącym udział  

w animacjach, grach, zabawach organizowanych w namiocie/ stoisku przygotowany przez Fundację. 

Wręczane będą również na pamiątkę uczestnikom rajdu rowerowego i laureatom organizowanych w operacji 

konkursów. W budżecie imprezy zaplanowano także druk plakatów promocyjnych. Ujęto też honoraria 

instruktorów zajęć z rekreacji ruchowej, prowadzących wykłady oraz blok gier i zabaw integracyjnych. 2) 

Impreza rowerowa pod nazwą ,,Gołdap się kręci". Wydarzenie zorganizowane zostanie jesienią 2022 roku w 

Gołdapi. Rajd ogólnodostępny i bezpłatny. Będzie to międzypokoleniowy, jednodniowy (około 8 godzinny) 

rajd rowerowy prowadzący trasami rowerowymi w okolicach Gołdapi. Celem imprezy będzie promocja 

zdrowego stylu życia, zachęcanie do aktywności ruchowej mieszkańców tych najmłodszych, jak i seniorów, 

integracja lokalnej społeczności, a także promocja potencjału turystycznego obszaru EGO w kontekście 

turystyki rowerowej i turystycznych atrakcji regionu. Warto dodać, że Gołdap znajduje się na szlaku 

rowerowym Green Velo, a rozwój potencjału turystyki rowerowej stanowi jeden z istotnych elementów 

rozwoju obszaru EGO w kolejnych latach. W ramach zadania zaplanowano druk plakatów informujących  

o wydarzeniu.3) Akcje edukacyjne skierowane do dzieci i młodzieży. W ramach tej inicjatywy planuje  

się zorganizowanie dwóch konkursów dla dzieci i młodzieży. Konkursu plastycznego pod nazwą ,,Pszczoła 



w środowisku" skierowanego do dzieci ze szkół podstawowych gminy Gołdap oraz fotograficznego  

pod nazwą ,,Woda wokół nas" skierowanego do młodzieży ze szkół średnich gminy Gołdap. Celem 

konkursów będzie promocja krajobrazu krainy EGO, lokalnych produktów oraz promocja środowiska 

naturalnego i jego ochrony. Prace laureatów prezentowane będą w formie wystawy m.in. podczas 

inauguracji rajdu rowerowego ,,Gołdap się kręci" w pijalni wód mineralnych oraz w siedzibie Fundacji  

w centrum Gołdapi. W tym celu w budżecie zadania zaplanowano zakup sztalug oraz ramek zatrzaskowych 

na plakat. W tym zadaniu ujęto również druk plakatów. Proponowane zadania pozwolą na promocję wśród 

mieszkańców obszaru EGO, oraz odwiedzających obszar turystów, zdrowego i aktywnego stylu życia oraz 

potencjału i zasobów obszaru EGO: czyste powietrze, dobrej jakości woda, walory przyrodnicze  

i krajobrazowe oraz lokalne produkty np. Miód Mazur Garbatych. W realizację zadań zaangażowany będzie 

Gołdapski Uniwersytet Trzeciego Wieku i Biblioteka Publiczna w Gołdapi zgodnie z załączonym 

porozumieniem partnerskim. Zmiany w planie dochodów: zwiększa się plan rozchodów o kwotę 50.000,00 

zł w związku z udzieleniem pożyczki Fundacji Rozwoju Regionu Gołdap. Tym samym dodaje się zapis  

w treści uchwały: „Upoważnia się Burmistrza Gołdapi do udzielania z budżetu Gminy Gołdap w 2022 roku 

pożyczek do kwoty 50.000,00 zł”. Proponuje się udzielenia pożyczki na wniosek FRRG z przeznaczeniem 

na realizację przedsięwzięcia pn.: „Gołdap w krainie EGO miejscem zdrowego i aktywnego stylu życia” 

(opis przedsięwzięcia wyżej). Plan wydatków zwiększa się per saldo o kwotę 3.393.495,08 zł.  

Plan dochodów po zmianach wynosi 101.821.431,60 zł. Plan wydatków po zmianach wynosi 113.387.421,07 

zł. Deficyt budżetu po zmianach wynosi 11.565.989,47 zł. Przychody budżetu po zmianach wynoszą 

13.006.528,87 zł. Rozchody budżetu wynoszą 1.440.539,40 zł. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki Pani Wioletta Anuszkiewicz 

dołączyła do spotkania. 

 

Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że jest pomyłka w uzasadnieniu – zapisana kwota 

9.82.18. Wskazał, by kwoty wpisywać zgodnie z zasadami języka polskiego i rozdzielać kwoty spacją 

niełamliwą. 

 

Przewodnicząca Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2022– 2037.  

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

Przewodnicząca Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2022 roku. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

3) 

 Przewodnicząca Pani Zofia Syperek zwróciła się do Dyrektor OPS Pani Emilii Mor – Górskiej  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” 

w Gminie Gołdap na rok 2022. 

 

 Dyrektor OPS Pani Emilia Mor – Górska powiedziała, że Program „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 

2022, zwany dalej „programem”, jest odpowiedzią na wyzwania, jakie stawiają przed Polską zachodzące 

procesy demograficzne, oraz jest elementem polityki społecznej państwa w zakresie wsparcia działań  

na rzecz seniorów niesamodzielnych ze względu na wiek oraz stan zdrowia. Uchwalony program w sprawie 

wprowadzenia programu osłonowego w zakresie udzielania wsparcia osobom starszym w wieku 65 lat  

i więcej z terenu gminy Gołdap, jest programem osłonowym w rozumieniu art. 17 ust. 2 pkt 4 ustawy  

o pomocy społecznej, tj. podejmowanie innych zadań z zakresu pomocy społecznej, wynikających  

z rozeznanych potrzeb gminy. Do zadań tych w czasie obowiązywania pandemii zaliczyć należy działania  

na rzecz ochrony seniorów przed zakażeniem COVID-19. Dzięki realizacji Programu seniorzy uzyskają 



wsparcie społeczne, psychologiczne, wsparcie w czynnościach dnia codziennego oraz możliwość 

samodzielnego funkcjonowania w miejscu zamieszkania. 

 

 Przewodnicząca Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” w Gminie Gołdap na rok 2022. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

4) 

Przewodnicząca Pani Zofia Syperek zwróciła się do Kierownik Wydziału OSS Pani Anny Podciborskiej  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Gołdap na rok 2022. 

 

Kierownik Wydziału OSS Pani Anna Podciborska powiedziała, że nowelizacja ustawy o wychowaniu  

w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi w ramach ustawy z dnia 17 grudnia 2021 r. o zmianie 

ustawy o zdrowiu publicznym oraz niektórych innych ustaw, wprowadziła obowiązek nałożony na jednostki 

samorządu terytorialnego uchwalenie przez radę gminy gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii, stanowiącego cześć strategii rozwiązywania 

problemów społecznych, który uwzględnia cele operacyjne określone w Narodowym Programie Zdrowia. 

Elementem gminnego programu mogą być również zdania związane z przeciwdziałaniem uzależnieniom 

behawioralnym i o te zadania został program uzupełniony.  

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki Pani Wioletta Anuszkiewicz 

zapytała, jaka kwota została przeznaczona na ten i na następny rok. 

Kierownik Wydziału OSS Pani Anna Podciborska odpowiedziała, że ogólna kwota wynosi 400 000,00 zł. 

W pierwszym naborze było bardzo duże zainteresowanie i gdyby wszystkie wnioski spełniały warunki  

można by było wszystkie środki wykorzystać. Została przyznana około połowa środków.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki Pani Wioletta Anuszkiewicz 

zapytała, ilu członków liczy komisja. 

Kierownik Wydziału OSS Pani Anna Podciborska odpowiedziała, że komisja liczy 7 członków. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki Pani Wioletta Anuszkiewicz 

zapytała, czy wskazana kwota przeznaczona jest na dotacje wnioskujących podmiotów czy też obejmuje 

wynagrodzenie dla członków komisji.  

Kierownik Wydziału OSS Pani Anna Podciborska odpowiedziała, że wspomniana kwota jest również  

na inne zadania. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki Pani Wioletta Anuszkiewicz 

zapytała, czy rozstrzygnięcia o podmiotach, które otrzymały dotację są publikowane. 

Kierownik Wydziału OSS Pani Anna Podciborska odpowiedziała, że nie wymagają publikacji ale jak 

istnieje potrzeba taką informację można przygotować. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki Pani Wioletta Anuszkiewicz 

powiedziała, że są to środki publiczne i taka informacja powinna być opublikowana. Zwróciła się  

o przygotowanie takiej informacji. 

 

Przewodnicząca Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii dla Gminy Gołdap na rok 2022. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

 

 



5), 6) i 7) 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek zwróciła się do Kierownik Wydziału GPO Pani Beaty 

Kołakowskiej o przedstawienie projektu uchwały w sprawie nadania  nazwy ulicy w mieście Gołdap. 

Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska powiedziała, że w wyniku realizacji Uchwały  

Nr VII/44/2015 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 29 kwietnia 2015 r. w sprawie uchwalenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego kwartału miasta Gołdap położonego nad jeziorem 

Gołdap, ograniczonego: linią brzegową jeziora Gołdap, prawym brzegiem rzeki  Gołdapy, południową 

granicą działki nr 1898/8, północną granicą działki nr 386, zachodnią granicą działek oznaczonych nr 

geodezyjnymi: 280/2, 280/1, 3280 (nieczynne torowisko), północno - zachodnią granicą działki nr 1978, 

wydzielono działki budowlane, ulice dojazdowe oraz wykonano infrastrukturę techniczną /sieć wodociągową 

i kanalizacyjną/. Zaproponowała nazwy ulic dla działki ewidencyjnej nr 1998 – Solankowa, 1993 – 

Klimatyczna, 2017 – Borowinowa. 

Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński przedstawił 3 propozycje nazw ulic: 

1) Zdrowia, Szczęścia, Pokoju 

2) Czapli, Żurawia, Bociania – niedaleko znajduje się obszar chroniony - Czapliniec 

3) Zielona, Niebieska, Żółta 

Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz zaproponował następujące nazwy ulic: Uzdrowiskowa, 

Zdrojowa, Wakacyjna, Wypoczynkowa, Kuracyjna. 

Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska powiedziała, że proponuje nie brać pod uwagę ul. 

Zdrojowej gdyż nazwa może się powielać z Promenadą Zdrojową. Zaproponowana ul. Klimatyczna jest 

ulicą „zbiorczą” przy Promenadzie Zdrojowej i przy tej ulicy najwięcej będzie budynków usługowych.  

Przewodnicząca Pani Zofia Syperek zaproponowała następujące nazwy ulic: Podlaska, Uzdrowiskowa, 

Sanatoryjna, Tężniowa.  

Członek Komisji Pan Józef Wawrzyn zaproponował przegłosowanie zaproponowanej nazwy przez 

Kierownik Wydziału GPO i w zależności od ilości głosów przejście do głosowania kolejnych 

zaproponowanych nazw.  

Członek Komisji Pan Wojciech Hołdyński zaproponował przełożenie głosowania nazw ulic do sesji.  

Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński zaproponował sporządzenie tabelki z nazwami ulic i w ciągu 

trzech dni radni przegłosowaliby wszystkie zaproponowane nazwy. 

Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz opowiedział się za tym problemem. 

Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska powiedziała, że biorąc pod uwagę wszystkie ulice nie 

koniecznie będzie spójność nazw.  

Wywiązała się dyskusja na temat nadania nazw ulic. 

Członek Komisji Pani Monika Wałejko opuściła spotkanie.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki Pani Wioletta Anuszkiewicz 

złożyła wniosek formalny w sprawie zdjęcia z porządku posiedzenia projektów uchwał w sprawie nadania 

nazw ulicy w mieście Gołdap. 

 Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie wniosek formalny w sprawie 

zdjęcia projektu uchwały z porządku posiedzenia. 

W głosowaniu jawnym Komisje w sprawie wniosku formalnego głosowały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za, 1 przeciw 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 1 za, 3 przeciw 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 1 za, 2 przeciw 

 

 Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek zwróciła się o pomoc w danej sprawie radcy prawnego. 

 Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Pan Zdzisław Janczuk złożył wniosek 

formalny o wrócenie do tematu i przegłosowanie nazw ulic.  

 Radca Prawny Pani Monika Bogdan powiedziała, że trzeba powtórzyć głosowanie Komisji Oświaty, gdyż 

wniosek został złożony przez członka danej Komisji i będzie przegłosowany tylko przez daną Komisję. 

Jeżeli wpłyną inne wnioski formalne przez inne Komisje to każda Komisja głosuje dany wniosek oddzielnie.  

 Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zapytała, czy jeżeli nie wpłynie wniosek z innych 

komisji to pozostałe komisje obradują wg porządku. 

 Radca Prawny Pani Monika Bogdan odpowiedziała, że tak.  

 Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński złożył wniosek formalny w sprawie zdjęcia z porządku 

posiedzenia projektów uchwał w sprawie nadania nazw ulicy w mieście Gołdap. 



 Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek zgodnie z sugestią radcy prawnego przeprowadziła 

reasumpcję głosowania i poddała ponownie pod głosowanie wniosek formalny Komisji Oświaty, Kultury, 

Kultury Fizycznej, Turystyki.  

 W głosowaniu jawnym Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki głosami 3 za, 2 przeciw 

przyjęła  zgłoszony wniosek formalny – reasumpcja głosowania.  

 Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie wniosek formalny Komisji Budżetu 

i Rozwoju Gospodarczego w sprawie zdjęcia z porządku posiedzenia projektów uchwał w sprawie nadania 

nazw ulicy w mieście Gołdap. 

 W głosowaniu jawnym Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego głosami 2 za, 2 przeciw nie przyjęła 

zgłoszonego wniosku formalnego.  

 Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Pan Zdzisław Janczuk wycofał złożony 

wniosek formalny.  

 Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek powiedziała, że trzem Komisjomzostaną poddane pod 

głosowanie projekty uchwał z nazwami zaproponowanymi przez Kierownik Wydziału GPO Panią Beatę 

Kołakowską. 

 Uwag nie zgłoszono. 

 Przewodnicząca Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie nadania nazwy 

ulicy w mieście Gołdap (nr ew. 1998) – solankowa. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 2 za, 2 wstrzymujące się 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 1 przeciw 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za 

 Przewodnicząca Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie nadania nazwy 

ulicy w mieście Gołdap (nr ew. 1993) – klimatyczna. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 2 za, 2 wstrzymujące się 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za 

 

 Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz powiedział, że dana ulica przecina się z ulicą o nr ew. 1993. 

Zapytał, czy jak ulice przecinają się to powinna to być kolejna ulica 2006 i 2011.  

 Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska powiedziała, że są to tak krótkie odcinki, że będą  

to odcinki z jednym bądź dwoma adresami. Są ulice które się przecinają, mają skrzyżowania.   

 Przewodnicząca Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie nadania nazwy 

ulicy w mieście Gołdap (nr ew. 2017, 2011 i 2006) – borowinowa. 
W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 2 za, 2 wstrzymujące się 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za 

 

8) 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek zwróciła się do Kierownik Wydziału GPO Pani Beaty 

Kołakowskiej o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały  w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia  zmiany  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru Suwalskiej 

Specjalnej Strefy Ekonomicznej, Podstrefy Gołdap, położonego na południowy - wschód od ulicy 

Ekonomicznej w Niedrzwicy. 

Członek Komisji Pani Teresa Dzienis opuściła spotkanie.  

Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska powiedziała, że w trakcie procedowania zmiany 

zagospodarowania przestrzennego z 2020 r. (plan z wprowadzonym zakazem termicznego przekształcania 

odpadów) radni z własnej inicjatywy podjęli uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany planu 

zagospodarowania przestrzennego SSSE. Spółka działająca na terenie przeprowadzonej zmiany planu SSSE 

wniosła skargę do WSA. 27 października 2021 r. zapadł wyrok WSA, który wykreślił sporny zapis uchwały 

mówiący o zakazie termicznego przekształcania odpadów. W związku z powyższym podjęta w ostatnim 



czasie uchwała o zmianę planu zagospodarowania tej części SSSE jest bezprzedmiotowa. W chwili 

wszczęcia procedury formalno – prawnej, zostali powiadomieni wszyscy uczestnicy procesu. Zasadnym jest 

uchylenie uchwały Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 2 sierpnia 2021 r. w sprawie przystąpienia do zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na wschód od ulicy Ekonomicznej. 

  

Przewodnicząca Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały uchylenia uchwały w 

sprawie uchylenia uchwały  w sprawie przystąpienia do sporządzenia  zmiany  miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej, Podstrefy 

Gołdap, położonego na południowy -wschód od ulicy Ekonomicznej w Niedrzwicy. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich –  brak kworum 

 

9) 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek zwróciła się do Kierownik Wydziału GPO Pani Beaty 

Kołakowskiej o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego na zachód od ul. Gumbińskiej w obrębie 

ewidencyjnym Bałupiany. 

  

 Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska powiedziała, że na terenie SSSE obowiązują 4 inne 

plany zagospodarowania przestrzennego z różnych lat różniące się między sobą szczegółami. Różnice 

powstawały ze względu na  opracowywanie ich w innych okresach czasu i obowiązywały też  różne 

przepisy. Sporządzenie planu, będzie służyło uporządkowaniu i ujednoliceniu struktury przestrzennej 

omawianego obszaru. W związku z powyższym podjęcie uchwały uważa się za uzasadnione. 

 

Przewodnicząca Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przystąpienia  

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego na zachód  

od ul. Gumbińskiej w obrębie ewidencyjnym Bałupiany. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich –  brak kworum 

 

10)  

Przewodnicząca Pani Zofia Syperek zwróciła się do Pracownika Wydziału WIK Pani Magdy 

Zymkowskiej o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w 

piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu prowadzenia handlu  

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonym miejscu. 

Pracownik Wydziału WIK Pani Magda Zymkowska powiedziała, że proponuje się wyznaczenie 

Targowisko Miejskie w Gołdapi przy ul. Polnej 2b jako miejsce do prowadzenia handlu  

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników.  Z dniem 1 stycznia 2022 roku weszła w życie ustawa  

o ułatwieniach w prowadzeniu handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników. Użyte w ustawie 

określenie „rolnik” oznacza rolnika w rozumieniu art. 6 pkt 1 ustawy z dnia 20 grudnia 1990 r.  

o ubezpieczeniu społecznym rolników natomiast określenie „domownik” oznacza osobę bliska rolnikowi, 

która: ukończyła 15 lat; pozostaje z rolnikiem we wspólnym gospodarstwie domowym lub zamieszkuje  

na terenie jego gospodarstwa rolnego albo w bliskim sąsiedztwie; stale pracuje w tym gospodarstwie rolnym 

i jest związana z rolnikiem stosunkiem pracy. Miejsce do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników wyznacza rada gminy w drodze uchwały. Wyznaczając miejsce, o którym mowa 

w ust. 1, rada gminy bierze pod uwagę w szczególności dogodną komunikację, bliską lokalizację z centrum 

danej gminy lub miasta lub bliską lokalizację miejsc atrakcyjnych turystycznie. Przedmiotem handlu  

na wyznaczonych miejscach mogą być tylko produkty rolne lub spożywcze oraz wyroby rękodzieła 

wytworzone w gospodarstwie rolnym. Zgodnie z art. 5 ustawy rad gminy uchwala regulamin określający 

zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonych 

miejscach, o których mowa w art. 3 ust. 1. Wskazana wyżej ustawa nadała nowe brzmienie art. 16 pkt 2 



ustawy o podatkach i opłatach lokalnych. Zgodnie z art. 16 pkt 2 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych 

zwalnia się od opłaty targowej rolników i ich domowników prowadzących w piątki i soboty handel  

w rozumieniu art. 2 pkt 4 ustawy z dnia 29 października 2021 r. o ułatwieniach w prowadzeniu handlu  

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników. 

  

 Członek Komisji Pan Wojciech Hołdyński powiedział, że w uzasadnieniu jest cytowana ustawa i pkt c 

powinno być „ i nie jest związana z rolnikiem stosunkiem pracy”.   

 Przewodnicząca Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich Pani Janina Pietrewicz zapytała, czy będą 

namioty, przygotowane stoiska. 

 Pracownik Wydziału WIK Pani Magda Zymkowska odpowiedziała, że każdy musi zorganizować  

we własnym zakresie. 

 Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że wraz z radną Wiolettą Anuszkiewicz od kilku 

lat wnioskuje o stworzenie „małego ryneczku”, czyli przygotowanych stoisk do sprzedaży produktów 

lokalnych. W związku z danym projektem uchwały jest to może dobry czas, by taki ryneczek tam postał.   

W poprzednim roku nie był zrealizowana dokumentacja na ryneczek. Wnioskuje aby pamiętać  

o przygotowaniu stałych miejsc sprzedaży również dla osób innych niż „rolnicy”. 

 

Przewodnicząca Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Gołdapi na 2022 rok. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

11) 

Przewodnicząca Pani Zofia Syperek zwróciła się do Pracownika Wydziału WIK Pani Magdy 

Zymkowskiej o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu  

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu prowadzenia handlu  

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonym miejscu. 

Pracownik Wydziału WIK Pani Magda Zymkowska powiedziała, że na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 2) 

ustawy z dnia 20 grudnia 1996 r. o gospodarce komunalnej organy stanowiące jednostek samorządu 

terytorialnego (Rada Miejska) postanawiają o wysokości cen i opłat albo o sposobie ustalania cen i opłat  

za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej jednostek samorządu terytorialnego. Na terenie Gminy Gołdap znajdują się cztery 

cmentarze komunalne (ul. Cmentarna, ul. Gumbińska, ul. Zadumy oraz Grabowo). Od 1 stycznia 2022 r. 

obowiązuje nowa umowa na odbiór i transport odpadów z cmentarzy komunalnych na terenie Gminy 

Gołdap. Rozliczenie z Wykonawcą za odbiór odpadów odbywał się na podstawie faktycznej ilości 

dokonanych odbiorów z danego cmentarza w ciągu miesiąca oraz stawki jednostkowej. Nowa umowa,  

to wzrost stawek jednostkowych poszczególnych odbiorów. Wysokość opłat za korzystanie z miejsca 

pochówku nie powinna być jednak dowolna, ale opłata ta powinna uwzględniać planowane, roczne koszty 

utrzymania cmentarzy i ich rzeczywistą kalkulację, opłat te będą bowiem stanowiły pewną rewindykację 

tych kosztów. Na poprzednim wspólnym posiedzeniu były omawiane proponowane nowe stawki  

i przy akceptacji komisji, dane stawki znajdują się w przedkładanym projekcie uchwały. Poinformowała,  

że na najbliższej sesji będzie przedłożona autopoprawka danego projektu uchwały  dotycząca zapisu w §5. 

 

Przewodnicząca Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyznaczenia 

miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia 

regulaminu prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonym 

miejscu. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich –  brak kworum 

  

 



12) 

Przewodnicząca Pani Zofia Syperek zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji Pana Zbigniewa Makarewicza o przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji  

z dnia 22 lutego 2022 r.  

 

 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Zbigniew Makarewicz powiedział, że Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 8.03.2022 r. przystąpiła do rozpatrzenia danej petycji.  

W posiedzeniu komisji uczestniczyli przedstawiciele osób składających petycję, którzy wskazali,  

że po zapoznaniu się z dokumentami szpitala oraz po przeprowadzeniu rozmów z pracownikami, los szpitala 

nie „wygląda optymistycznie”. W związku z zagrożeniem likwidacji szpitala popierający petycję uważają,  

że gmina powinna wziąć współodpowiedzialność za funkcjonowanie ww. placówki. 

 

 Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że zgodnie ze statutem rady „Komisja 

przedstawia i przedkłada radzie stanowisko przedstawiające opinię w sprawie zasadności rozpatrywania 

skarg, wniosków i petycji wraz z projektem stosownej uchwały”.  Uważa, że komisje nie powinny głosować 

nad tym, co wypracowała komisja Skarg, Wniosków i Petycji. Stanowisko powinno być przedkładane na 

sesji podobnie jak wypracowywane dokumenty komisji rewizyjnej czy innych komisji.  

 Członek Komisji Pan Józef Wawrzyn powiedział, że członkowie Komisji nie ustosunkowali się 

konkretnie do petycji. Postulaty wiążą się  ze środkami finansowymi a bez zgody burmistrza radni nie mogą 

nic zrobić. Pomiędzy podmiotami powinna być umowa, zrobiony harmonogram. Co do 2 karetek – sytuacja 

samorządów jest trudna. Zostały pozyskane środki na sprzęt. Przedstawiciele szpitala powinni wskazać jaki 

sprzęt jest potrzebny. Opowiedział się za wsparciem funkcjonowania szpitala ale wg radnego, komisja  

za mało się pochyliła nad daną petycją, gdyż nie zostali zaproszeni przedstawiciele zarządu, burmistrz. 

Wskazał, ze komisja powinna ponownie podejść do rozpatrzenia petycji zapraszając na posiedzenie szersze 

grono, tj. radnych, przedstawicieli szpitala. Uzasadnienie jest zbyt ogólnikowe.  

 Członek Komisji Pan Wojciech Hołdyński powiedział, że opinia prawna Pani Moniki Bogdan wskazała, 

by komisja odniosła się do każdego punktu zawartego w petycji i wskazania, jak można sprostać 

przedstawionym oczekiwaniom. 

 Popierający petycję Pan Jarosław Kwasiborski  powiedział, że mieszkańcy nie rozróżniają kto jest 

odpowiedzialny za szpital. Petycja złożona została do radnych powiatowych, radnych gminnych oraz 

wojewodzie. Dzięki partnerstwu urzędu gminy i starostwa w Pszczynie przez rok czasu szpital stanął  

na nogi. Starsze osoby nie mają oddziału wewnętrznego i nie wszystkich stać, by dojeżdżać do okolicznego 

szpitala. Jest to sprawa wszystkich mieszkańców. Mieszkańcy sygnalizują, że trzeba coś zrobić, gdyż jest to 

ważna sprawa dla wszystkich mieszkańców powiatu i gminy. Na dzisiejszym etapie potrzebne są intencje. 

Jeżeli nie podejmie się działań w najbliższym czasie to szpitala nie będzie.  

 Składający petycję Pan Maciej Kordjak powiedział, że intencją jest podjęcie rozmów. Prezes Szubert jest 

gotowy do spotkania, rozmów.  

 Członek Komisji Pan Józef Wawrzyn powiedział, że każdy może napisać, że sytuacja nie wygląda 

optymistycznie. Chodzi o skuteczność pomocy dla szpitala. Rada ma cel ponownie podejść do rozpatrzenia 

petycji z zaproszeniem przedstawicieli powiatu i gminy. 

 Składający petycję Pan Maciej Kordjak powiedział, że nie rozumieją się. W uzasadnieniu niech rada 

wskaże jaka jest intencja załatwienia sprawy. Rada decyduje a Burmistrz ma wykonać, gdyż zostaje 

zobowiązany uchwałą do wykonania. 

 Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek powiedziała, że rozmawiała z prezesem i jest gotowy na 

każdy termin. Wypunktowane rzeczy mają sens, spółka Goldmedica cały czas składa projekty, stara się o 

pozyskanie środków/sprzętów na rzecz szpitala. Leasing dwóch karetek miesięcznie kosztuje 30 000 zł. Nie 

ma szpitala ale karetki są potrzebne. W ostatnim czasie mieszkanie dla lekarzy nie jest już zachęcające. 

Spotkanie z prezesem jest konieczne, potrzebne jest połączenie sił.  

 Przewodnicząca Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich Pani Janina Pietrewicz powiedziała, że jest 

trochę czasu, trzeba spotkać się z prezesem i ustalić kierunek działań. 

 Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że popiera stanowisko wypracowane przez 

Komisję Skarg, Wniosków i Petycji i wyłącza się z głosowania.  

 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki powiedziała, że ten projekt 

uchwały nie powinien stanąć na dzisiejszej Komisji wg statutu.  

Członek Komisji Pan Wojciech Hołdyński powiedział, że każdy z radnych uzna daną petycję za zasadną 

ale trzeba odnieść się do zawartych w niej punktów, jak je zrealizować. Zaproponował spotkanie 

przewodniczących Komisji oraz wiceprzewodniczący Rady celem omówienia tematyki petycji.  

 Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek powiedziała, że intencją jest wsparcie funkcjonowanie  

ale trzeba omówić dokładnie, jakie są możliwości.  



Spotkanie zostało zaplanowane na kolejny dzień na 15:30. 

 

Do pkt 5 

Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz powiedział, że na poprzednich Komisjach prosił  

o informację czy coś będzie się działo z ulicą Boczną, czy będą powstawać ulice czy osiedle boczne.  

 

 

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

 

       Protokołowała              Przewodnicząca Komisji 

/-/     Katarzyna Krusznis                     /-/ Zofia Syperek 


